
Inbreng van de Stichting Werkgroep Oosterbeekse Uiterwaarden(WOU) 

mede  namens het Dorpsplatform Oosterbeek en de IVN Zuidwest 
Veluwezoom

in de raadscommissie gemeente Renkum, 22 oktober 2024

Mondeling ingebracht door Fons Goselink 

Voorzitter,

Dank voor de geboden gelegenheid om hier onze ingebrachte zienswijze mondeling toe te 
kunnen lichten. Geachte raadsleden, fractieondersteuners en overige belangstellenden

Mijn naam is Fons Goselink en ik spreek hier namens de Werkgroep Oosterbeekse 
Uiterwaarden (de WOU). De voorzitter van de WOU  (Frank Versteegh) zou hier het woord 
voeren ….een week geleden zou dat ook gelukt zijn …maar hij is nu in het buitenland. 
Vandaar dat ik als adviseur van de stichting nu het woord tot u richt. Ik spreek hier ook 
namens Dorpsplatform Oosterbeek en IVN afdeling  Zuidwest Veluwezoom.

De Stichting Werkgroep Oosterbeekse Uiterwaarden wil namens  inwoners van Oosterbeek  
en allerlei organisaties opkomen voor de belangen van de Oosterbeekse uiterwaarden; een 
rijke flora en fauna, een gevarieerd landschap dat recht doet het cultuurhistorisch gebruik 
van vroeger en waar ruimte is voor recreatief medegebruik. We willen de polder 
waardevoller en aantrekkelijker doorgeven aan de volgende generatie. Een levendig 
cultuurlandschap, natuur én landbouw; een landschap waarvoor de kunstschilders in het 
verleden naar Oosterbeek kwamen. 

100 jaar geleden ging landbouw en natuur prima samen…. sterker nog, veel dier- en 
plantensoorten waren direct afhankelijk van de landbouw; denk aan akkerkruiden en 
weidevogels. De intensivering van de landbouw heeft er echter in de 20e eeuw toe geleid dat 
binnen de agrarische percelen geen ruimte meer was voor natuur. Dit heeft geleid tot een 
planologisch beleid gericht op scheiding van functies. Het is nu het moment om binnen het 
beleid deze strikte scheiding tussen natuur en landbouw te verlaten. We moeten én kunnen 
terug naar verweving; terug naar een combinatie van functies. 

We zitten in een unieke en bevoorrechte positie in de gemeente Renkum. De cultuurgrond, 
zeker in de uiterwaarden, is al in bezit van natuurorganisaties. We hebben een paar 
ondernemers  - Veld en Beek en Graangeluk – die lokaal duurzaam produceren én dit 
combineren met behoud en versterking van de biodiversiteit. Deze bedrijven worden tot in 
Den Haag bestempeld als voorbeeldbedrijven voor de Nederlandse landbouw en hebben 
lokaal een groot draagvlak. Het kán en mág daarom niet zo zijn dat deze bedrijven in hun 
voortbestaan worden bedreigd…..bedreigd door het natuurbeleid’ ofwel bedreigd door een 
star systeem van natuurdoeltypen en een gebrek aan  flexibiliteit van bestuurders. 

In onze zienswijze heeft de WOU  de gemeente / het college opgeroepen om 
functieverandering van landbouw naar natuur oostelijk van het kasteel niet zondermeer te 



accepteren maar het overleg met betrokken partijen aan te gaan en te komen tot een voor 
alle partijen acceptabele oplossing. 

We zijn dubbel teleurgesteld: een volle twee jaar na indienen van onze zienswijze en dan dit 
resultaat. ….of beter gezegd geen resultaat. Alle zienswijzen worden terzijde geschoven met 
“leidt niet tot aanpassing van het bestemmingsplan. 

Het college verschuilt zich achter het vigerende provinciale natuurbeleid; onze ondernemers 
mogen  blijkbaar het slachtoffer worden van het huidige systeem van het natuurbeleid en 
dat terwijl in Den Haag en Arnhem ook al gewerkt wordt aan nieuw beleid 

GLK zou aan Veld en Beek een meerjarig (12 of 18 jaar) pachtcontract moeten aanbieden 
waarin het landbouwkundig gebruik ook op langere termijn gegarandeerd blijft. Vervolgens 
kan de gemeente in het bestemmingsplan aan de gronden de bestemming natuur 
toekennen, met daarbij een dubbelbestemming “natuurinclusieve landbouw”. Dit zal wel 
een ander natuurdoeltype opleveren dan nu in het provinciale natuurbeheerplan 2024 is 
vastgelegd. Dit beheerplan wordt jaarlijks bijgesteld dus die wijziging zou haalbaar moeten 
zijn. Als alle bestuurders voor u hadden vastgehouden aan het bestaande beleid dan leefden 
we nu nog in het stenen tijdperk. 

Ik sluit af voorzitter,

De WOU is druk in overleg met partijen om ook voor de Rosandepolder in Oosterbeek  het 
oude cultuurlandschap levendig te houden. Ondernemers staan klaar om de natuur te 
beheren in combinatie met de extensieve productie van voedingsmiddelen. Voor de polder 
is inmiddels een gedragen integrale inrichtings- en beheervisie opgesteld. Partijen  moeten 
nu tot realisatie komen. 

Uw raad  heeft op 2 november 2022 de motie “Natuurinclusieve landbouw” unaniem 
aangenomen. Op grond daarvan verwacht de WOU  dat de raad het voorliggende 
raadsvoorstel met functiewijziging niet zondermeer zal accepteren 

én dat dat de gemeente de WOU volledig zal ondersteunen om voor de Oosterbeekse 
Rosandepolder natuurinclusieve landbouw te behouden. Landbouw en natuur verweven: 
een aantrekkelijk landschap, biodiversiteit en een groot draagvlak bij de bevolking en dat 
alles voor lagere maatschappelijke beheerkosten. 

Ik dank u allen voor uw aandacht.  


